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§ 340 Dnr 2023-000001 101 

Val av justerare 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott utser Ola Robertsson (S) till att jämte 

ordförande justera dagens protokoll. Justering sker digitalt 2023-09-26. 

Paragraf 351 justeras omedelbart. 

________________ 
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§ 341 Dnr 2023-000002 101 

Godkännande av dagordning  

 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar att ärende 8. Ställningstagande om 

gemensamt räddningstjänstförbund dras ur.     

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

om finner att arbetsutskottet bifaller detsamma      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner dagordningen med ändring att 

ärende 8. Ställningstagande om gemensamt räddningstjänstförbund dras ur. 

________________ 
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§ 342 Dnr 2023-000469 106 

Roadmapper 2.0 - sustainability transition of transport 
and supporting sectors 

Miljöutvecklare Sofie Samuelsson lämnar följande beslutsförslag: 

Sammanfattning  

Detta projekt drivs av Blekinge Tekniska Högskola i samverkan mellan alla 

större offentliga aktörer och flera företag i Blekinges transportsektor med 

stödsektorer (energi, bygg och fastighet, industri samt jord-/och skogsbruk). 

Roadmapper 2.0 bygger vidare på det tidigare projektet 

’Vägväljaren/Roadmapper’ och söker huvudfinansiering från 

Energimyndighetens program Hållbara transportsystem och från Region 

Blekinges regionala tillväxtmedel. 

 

Det övergripande målet för Roadmapper 2.0 är att ta fram ett beslutstöd som 

visar vad olika nyckelaktörer behöver göra för att påskynda och synkronisera 

kommunal och regional omställning till konkurrenskraftiga, fossilfria och 

hållbara samhällssektorer (transport, energi, bygg och fastighet, industri samt 

jord- och skogsbruk). 

 

Konkreta delmål: 

1. Förbättrad kunskap om hållbarhetsomställning samt en expansion av   

planeringsverktyget Roadmapper Tool för transportsektorn och dess 

stödsektorer. Detta ska hjälpa projektpartners och övriga näringslivet 

att minska riskerna med kortsiktiga taktiska störningar som 

Coronapandemin och Rysslands anfallskrig mot Ukraina på ett sätt 

som bäddar för långsiktig strategisk framgång i omställningen till 

fossilfrihet och hållbarhet 

2. Synkroniserade omställningsfärdplaner för transportsektorn och dess 

stödsektorer som får ihop den kommunala och regionala nivån, 

kartlägger behov från den nationella nivån och från näringslivet samt 

är väl förankrade i de formella processer och projekt som pågår. 

3. Bred regional, nationell och internationell samverkan.  

 

Genom medverkan i Roadmapper 2.0’ visar kommunen sin vilja att göra sin 

del i omställningen av transportsektorn med stödsektorer inom Region 
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Blekinges ambitioner för att, i linje med Parisavtalet, uppnå ett regionalt 

fossilfritt och hållbart samhälle.  

Bedömning 

Kommunens åtaganden: 

 

 Att aktivt verka för att uppnå visionen om en regionalt 

konkurrenskraftig, fossilfri och hållbar transportsektor med 

stödsektorer. 

 Att anta utmaningen att vara en av projektets 5 pilotkommuner för 

framtagande av synkade färdplaner inom regionen för fossilfri och 

hållbar transportsektor med stödsektorer. 

 Att stötta med kunskaper och erfarenheter enligt nedan under 

projekttiden under 2024-2027, vilket bidrar till att utveckla projektet 

och uppnå positiva resultat: 

o Att utse minst 1 projektkontaktperson från 

stadsplanering/transport/miljö 

o Att medfinansiera med egen tid 200h/år i tre år (=600h1 á 400 

kr/h = 240 000 kr) 

 

Mervärden - vad får kommunen för sin medverkan?  

 

 Framtidsscenarier. Kommunen får möjlighet att påverka projektets 

forskningsinriktning och tidig tillgång till kvalitetssäkrade resultat 

avseende hållbarhetskonsekvenser (som klimatpåverkan) vid 

utveckling av de nya transporterna med stödsektorer. Mer konkret 

kommer följande att tas fram: 

o En vidareutvecklad samverkansmetodik och en multi-sektor 

expansion av planeringsverktyget Roadmapper Tool som hjälper 

projektpartners och övriga näringslivet att navigera runt 

kortsiktiga störningar som Coronapandemin utan att tappa det 

långsiktiga målet om omställning till fossilfrihet och hållbarhet 

för transporter med stödsektorer ur sikte. 

o Synkade omställningsfärdplaner som får ihop den kommunala 

och regionala nivån, kartlägger behov från den nationella nivån 

och från näringslivet samt är väl förankrade i de formella 

processer och projekt som pågår. 
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o Bred regional förankring och kunskapsspridning om påskyndad 

omställning till fossilfria och hållbara transporter och 

stödsektorer. 

 Svar kring kommunens unika utmaningar. För Ronneby är det 

speciellt viktigt att: 

o Ta ett helhetsgrepp på hur man ska kunna nå det egna målet om 

fossilfrihet och hållbarhet inom transporter och dess stödsektorer 

till 2030 inom kommunens hela geografiska område (transporter 

utgör den största enskilda källan till klimatgasutsläpp för 

Ronneby kommun). 

 Offentlig samverkan och näringslivsstöd Bred regional förankring 

bland offentliga aktörer kring påskyndad omställning till hållbara 

transporter med stödsystem. Projektet skapar också förutsättningar 

för en utveckling med öppet klimat som stimulerar nya innovationer 

och företagande i regionen. Dessutom kan detta på sikt skapa 

möjligheter för offentliga och privata satsningar i samverkan.   

 Engagemang hos allmänheten. Projektet är också ett led i att öka 

kunskapen och medvetenheten hos alla invånare i Blekinge med 

avseende på en omställning till fossilfria och hållbara transporter med 

stödsektorer.  

 Mediegenomslag regionalt och nationellt. Alla projektdeltagare syns 

med logotype på projektets hemsida som kommer att utvecklas. Stor 

mediabevakning med mycket artiklar förväntas för detta unika 

projekt. 

 

Tidsuppskattning (totalt 36+24+540 = 600h): 

4 st gruppmodelleringsmöten (á 3h per tillfälle inkl. 

förberedelser/efterarbete) i tre år för 1 person = 4*3h*3 = 36h 

1 st projektkonferens (á 8h per tillfälle inkl. förberedelser/efterarbete) per år i 

tre år för 1 person = 1*8h*3 = 24h 

Stöttande pågående parallellt arbete (á 60h per år) i tre år för 3 personer 

(fördelas mellan Miljösamordnare och understödjande personer) = 60*3*3 = 

540h 
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Förslag till beslut 

Att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Ronneby kommun skriver 

under en avsiktsförklaringen om att medverka i projektet ’Roadmapper 2.0 – 

a sustainability transition navigator for transport and supporting sectors’ 

(nedan kallat Ropadmapper 2.0) under hösten 2024-våren 2027 och aktivt 

bidra till att projektets mål uppnås.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M) och Ola Robertsson (S). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar att ärendet lämnas till 

kommunstyrelsen utan eget ställningstagande från arbetsutskottet.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på eget yrkande och 

finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott lämnar ärendet till kommunstyrelsen utan 

eget ställningstagande. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 343 Dnr 2023-000450 880 

Förlänga nuvarande biblioteksplanen  

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-08-29 § 198:    

Enligt bibliotekslagen ska det finnas en politiskt antagen plan för hur den 

kommunala biblioteksverksamheten ska bedrivas och utvecklas. 

Biblioteksplanen ska beskriva verksamheten i ett nuläge, vara 

framåtblickande och ge närmare besked om verksamhetens inriktning och 

omfattning så att kommuninvånarnas förutsättningar att påverka 

huvudmannens överväganden gynnas. Inom Ronneby kommun finns två 

bibliotekstyper – folkbibliotek och skolbibliotek, med teknik-, fritid- och 

kulturnämnden respektive utbildningsnämnden som ansvariga nämnder. 

Aktuell biblioteksplan för Ronneby kommun är giltig under tiden 2020- 

2023.    

Bedömning 

Då nuvarande bibliotekschef slutar sin anställning i september föreslås att 

processen med att ta fram en ny biblioteksplan skjuts fram tills att en ny chef 

finns på plats och i lugn och ro kan påbörja detta arbete. För att det inte ska 

bli ett glapp mellan nuvarande plan som blir ogiltig vid årsskiftet och en ny 

(som kan påverka t ex vid projektbidragsansökningar), föreslås att aktuell 

biblioteksplan förlängs med ytterligare ett år t o m 2024.      

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslut 2023-08-29 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen 

föreslå kommunfullmäktige besluta att nu gällande biblioteksplan för 

Ronneby kommun förlängs ytterligare ett år och därmed med aktuell 

giltighetstid t o m 2024.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är teknik-, fritid- och kulturnämndens. Ordförande ställer 

proposition på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

föreslå kommunfullmäktige besluta att nu gällande biblioteksplan för 
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Ronneby kommun förlängs ytterligare ett år och därmed med aktuell 

giltighetstid t o m 2024. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 344 Dnr 2023-000254 109 

Redovisning av beredningsläget för ej slutbehandlade 
medborgarförslag 

Kanslichef Anna-Karin Sonesson lämnar följande beslutsförslag: 

Sammanfattning  

Enligt fastställd arbetsordning för kommunfullmäktige ska de 

medborgarförslag vilkas beredning ej slutförts redovisas till 

kommunfullmäktige två gånger per år, i juni och oktober. 

Totalt finns 42 stycken anmälda medborgarförslag som inte är besvarade. 

Sedan redovisningen i juni (med uppgifter om läget 15 maj) har 18 stycken 

medborgarförslag beslutats av kommunfullmäktige eller 

nämnd/kommunstyrelse.  

Under 2023 har det hittills anmälts 39 medborgarförslag t.o.m. 

kommunfullmäktige 2023-06-21. Därutöver är hittills 19 stycken på listan 

för anmälan på kommunfullmäktige 2023-09-28. 15 stycken 

medborgarförslag är äldre än 12 månader.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslås besluta att föreslå kommunstyrelsen 

att föreslå kommunfullmäktige att notera informationen till protokollet.  

Deltar i debatten 

Ola Robertsson (S). 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att notera informationen till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 345 Dnr 2023-000307 101 

Redovisning av beredningsläget för ej slutbehandlade 
motioner 

Kanslichef Anna-Karin Sonesson lämnar följande beslutsförslag: 

Sammanfattning  

Enligt fastställd arbetsordning för kommunfullmäktige ska de motioner 

vilkas beredning ej slutförts redovisas till kommunfullmäktige två gånger per 

år, i juni och oktober. Det finns i dagsläget 18 obesvarade motioner varav 

nio har inkommit och anmälts under 2023. Tre motioner är beslutade sedan 

förra redovisningen. Fyra stycken är äldre än ett år.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att notera informationen i 

protokollet.  

Deltar i debatten 

Ola Robertsson (S) och Roger Fredriksson (M). 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att notera informationen till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 346 Dnr 2023-000458 179 

Utträde ur kommunalförbundet Räddningstjänsten 
Östra Blekinge 

 

Sammanfattning  

Kommunalförbundet Räddningstjänsten Östra Blekinge har bildats av 

Karlskrona kommun och Ronneby kommun. Kommunalförbundet har bildats 

på obestämd tid. Varje medlem har rätt att begära utträde ur 

kommunalförbundet. Enligt förbundsordningen äger medlemskommunerna 

rätt att utträda ur Förbundet efter en uppsägningstid på två år (budgetår). 

Medlemskapet upphör att gälla vid det årsskifte som infaller två år efter 

uppsägningen. Uppsägningen ska ske skriftligen.  

Grunden för begäran om utträde är  

 Beslut om avsiktsförklaring avseende arbetsprocess gällande 

förstudiearbete för eventuellt bildande av gemensamt 

kommunalförbund för räddningstjänster för kommunerna Karlshamn, 

Karlskrona, Lessebo, Olofström, Ronneby, Sölvesborg, Tingsryd och 

Uppvidinge. 

 Förstudie gemensamt kommunalförbund för räddningstjänsterna i 

Karlshamn, Karlskrona, Lessebo, Olofström, Ronneby, Sölvesborg, 

Tingsryd och Uppvidinge kommuner. 

Vad som närmare gäller vid utträde ur kommunalförbundet 

Räddningstjänsten Östra Blekinge framgår av förbundsordningen.      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige besluta att begära utträde ur Räddningstjänsten Östra 

Blekinge. 

      

Deltar i debatten 

Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S), Nicolas Westrup (SD), Peter 

Bowin (V), Anna Ekberg (KD), Roger Gardell (L) och Malin Månsson (S). 

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar med instämmande av Nicolas Westrup (SD) 

bifall till förslag till beslut. 
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Ola Robertsson (S) yrkar med instämmande av Peter Bowin (V) avslag på 

förslag till beslut.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framförda 

yrkanden och finner att arbetsutskottet bifaller yrkandet om bifall till förslag 

till beslut. 

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  

De som vill rösta enligt Roger Fredrikssons (M) m.fl. yrkande röstar ja.  

De som vill rösta enligt Ola Robertssons (S) m.fl. yrkande röstar nej.       

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges fyra (4) ja-röster 

och tre (3) nej-röster, finner ordförande att arbetsutskottet beslutar att föreslå 

kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige besluta att begära utträde 

ur Räddningstjänsten Östra Blekinge. 

Namn Ja Nej Avstår 

Roger Fredriksson (M) X   

Nicolas Westrup (SD) X   

Anna Ekberg (KD) X   

Roger Gardell (L) X   

Ola Robertsson (S)  X  

Malin Månsson (S)  X  

Peter Bowin (V)  X  

Totalt 4 3  

      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige besluta att begära utträde ur Räddningstjänsten Östra 

Blekinge. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 347 Dnr 2021-000177 179 

Ställningstagande om gemensamt 
räddningstjänstförbund  

Ärendet dras ur från dagens sammanträde. 
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§ 348 Dnr 2023-000206 001 

Uppdrag organisationsöversyn mm 

Kommundirektör Carl-Martin Lanér lämnar följande beslutsförslag: 

Sammanfattning  

Kommunstyrelsen har 2023-06-21 beslutat fastställa kostnadsreduceringar 

för kommunledningsförvaltingen enligt följande: 2024: 4 563 tkr,  

2025: 5 358 tkr, 2026: 6 262 tkr, 2027: 6 262 tkr. 

 

Beslutet föreslås justeras med hänsyn taget till den förväntade utvecklingen 

inom besöksnäringen de kommande åren. 

      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslås besluta att med ändring av kommunstyrelsens 

beslut 2023-06-21 beslutat fastställa kostnadsreduceringar för 

kommunledningsförvaltingen enligt följande: 2024: 3813 tkr, 2025: 4608 tkr, 

2026: 5512 tkr, 2027: 5512 tkr.      

Deltar i debatten 

Ola Robertsson (S), Anna Ekberg (KD) och Roger Fredriksson (M). 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.        

Beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att med 

ändring av kommunstyrelsens beslut 2023-06-21 fastställa 

kostnadsreduceringar för kommunledningsförvaltingen enligt följande: 2024: 

3813 tkr, 2025: 4608 tkr, 2026: 5512 tkr, 2027: 5512 tkr. 

  

Deltar ej i beslutet 

Ola Robertsson (S), Malin Månsson (S) och Peter Bowin (V) deltar ej i 

beslutet.  

________________ 

Exp: Kommunstyrelsen 
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§ 349 Dnr 2021-000649 101 

Projekt Gribshunden 

Kommundirektör Carl-Martin Lanér lämnar följande beslutsförslag: 

Sammanfattning  

Projekt Gribshunden går in i en fas där ett ökat fokus på att genomföra och 

förverkliga ett museum blir aktuellt.  Samtidigt har nuvarande projektledare 

Anders Engblom aviserat att han fr.o.m. 2024-03-01 önskar minska sin 

sysselsättningsgrad till 50%. Avsikten är att Anders kommer att fokusera på 

den del av projektet som avser finansiering av planerat Gribshundsmuseum.      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslås besluta att frågan om att finansiera en ny 

projektledare heltid för projektet från 1 januari 2024 lämnas till 

budgetberedningen.  

      

Deltar i debatten 

Roger Gardell (L), Ola Robertsson (S), Anna Ekberg (KD), Roger 

Fredrikson (M) och Peter Bowin (V). 

Yrkanden 

Ola Robertsson yrkar att underlaget kompletteras med kostnader i siffor till 

kommunstyrelsens sammanträde      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson ställer proposition på tjänsteförslaget 

tillsammans med Ola Robertssons (S) tilläggsyrkande och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott beslutar att  

 ärendet ska kompletteras med kostnader 

 föreslå kommunstyrelsen besluta att frågan om att finansiera en ny 

projektledare heltid för projektet från 1 januari 2024 lämnas till 

budgetberedningen. 

________________ 

Exp: Kommunstyrelsen 
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§ 350 Dnr 2023-000460 040 

Information om kommunens krediter 2023-08-31 

Ekonomichef Johans Sjögren lämnar följande beslutsförslag: 

Sammanfattning  

Kommunstyrelsen har beslutat att tills vidare, vid behov av nyupplåning och 

omsättning, uppta lån med kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer än 

1/2 av låneportföljen har förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska fortsatt 

vara att låna med korta räntebindningstider men med möjlighet att välja lång 

räntebindning om detta bedöms fördelaktigt.  

Bedömning 

Av bifogad finansiell rapportering framgår kommunens och de helägda 

bolagens krediter.  

 

Kommunens nettolåneskuld uppgick per 2023-04-30 till 510 (480) mkr.  

Värden inom parentes avser per 2022-12-31. 92 (92) % av kommunens 

lånestock har rörlig ränta eller bunden ränta högst tre månader. Av lånen har 

25 (23) % en förfallotidpunkt som är kortare än ett år.  

 

Riksbankens styrränta ligger från 5 juli 2023 på 3,75 % (2,50 % 2022-12-

31). Riksbankens prognos är att styrräntan kommer att höjas minst en gång 

till under 2023 med 0,25 %. Osäkerheten är stor och om inflationen inte 

sjunker tillbaka kan fler höjningar komma. 

 

Räntenivån är högre än den som varit rådande under senare år. Det medför 

en klart högre kostnad för upplåningen. Med utgångspunkt från aktuell 

lånestock om 650 mkr exklusive koncernkonto, motsvarar 1 % förändring av 

räntan 6,5 mkr i ändrad kostnad på helår. 

 

Kommunstyrelsen ska minst en gång per tertial ta ställning till vilken 

riskexponering som ska gälla för kommunens lånestock.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar besluta att tills vidare, vid behov av nyupplåning 

och omsättning, uppta lån med kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer 

än 1/2 av låneportföljen har förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska 
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fortsatt vara att låna med korta räntebindningstider men med möjlighet att 

välja lång räntebindning om detta bedöms fördelaktigt. 

 

Kommunstyrelsen rapporterar beslutet jämte sammanställning över 

ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige.  

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att tills 

vidare, vid behov av nyupplåning och omsättning, uppta lån med 

kapitalbindningstider så att på sikt, inte mer än 1/2 av låneportföljen har 

förfall under ett enskilt år. Inriktningen ska fortsatt vara att låna med korta 

räntebindningstider men med möjlighet att välja lång räntebindning om detta 

bedöms fördelaktigt. 

 

Kommunstyrelsen rapporterar beslutet jämte sammanställning över 

ränteregleringstidpunkter till kommunfullmäktige. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

22(41) 
2023-09-25  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 351 Dnr 2022-000117 339 

Snittinge - Ansökan om ersättningsdamm och åtgärder 
för ökad konnektivitet  

Förvaltningschef Anna Hinseäng lämnar följande beslutsförslag: 

Sammanfattning  

Mark- och Miljödomstolen har förelagt kommunen att svara på inkomna 

yttranden.  

Bedömning 

Mark- och Miljödomstolen har förelagt Ronneby kommun att svara på 

inkomna yttranden gällande ansökan om tillstånd till vattenverksamhet för 

Snittingedammen.  

Foyen advokatbyrå har tillsammans med kommunen tagit fram ett förslag till 

yttrande. Sista svarsdag är 29 september 2023. Förslaget är att 

kommunstyrelsens arbetsutskott tar yttrandet som sitt eget och att punkten 

direktjusteras.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att anta yttrande från Foyen 

gällande Snittingedammen som sitt eget. Punkten direktjusteras.  

Deltar i debatten 

I debatten deltar Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S) och Peter 

Bowin (V). 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar antar yttrande från Foyen gällande 

Snittingedammen som sitt eget. Paragrafen justeras omedelbart. 

________________ 

Exp: 

Anna Hinseäng, förvaltningschef 
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§ 352 Dnr 2015-000096 179 

Principer och ansvar för Ronneby kommuns 
brandvattennät 

Kris- och beredskapshandläggare Per Drysén lämnar följande beslutsförslag: 

Sammanfattning  

Ärendet har hanterats tidigare och förslag har funnits framme. Detta förslag 

klargör tidigare lämnade förslag och innebär att kostnader för att 

tillhandahålla brandposter i VA-anläggningen bekostas av kommunen. 

Ansvar för det praktiska genomförande ges till Ronneby Miljö- och Teknik 

AB. För att säkerställa användandet behöver samordning ske mellan 

Ronneby Miljö- och Teknik AB, Räddningstjänsten Östra Blekinge och 

Ronneby kommun genom Teknik- och Kulturförvaltningen såsom ansvariga 

för exploaterings- och utvecklingsprojekt. Slutligen bör planering av 

brandvatten och släckvatten göras tidigt i detaljplanearbetet. 

 

Ärendet är samrått med Ronneby Miljö och Teknik AB, Räddningstjänsten 

Östra Blekinge och chefen för Teknik- och Kulturförvaltningen. 

      

Bedömning 

Ärendet återremitterades vid sammanträde med Ksau 2015-12-04 för vidare 

utredning kring kostnad och ansvarsfördelning. 

 

Det finns ett flertal lagar som berör hantering av brandvatten. De mest 

förekommande är lagen om allmänna vattentjänster, lagen om skydd mot 

olyckor, Plan och Bygglagen och Miljöbalken. Tyvärr är inte lagarna helt 

tydliga vad avser hantering av ett brandvattennät eller omhändertagande av 

släckvatten. 

 

Det kan dock konstateras att kostnader för en allmän VA-anläggning för 

hushållsbruk får tas ut av användarna till självkostnadspris. Det innebär att 

en användning av VA-anläggningen till annat, exvis uttag av brandvatten, 

inte skall belasta hushållen. 

 

Samtidigt är kommunen ansvarig för att åtgärder vidtas för att förebygga 

bränder och skador till följd av bränder. 

 

Slutsatsen blir alltså att om VA-anläggningen skall användas för uttag av 

brandvatten är det kommunen som är ansvarig för kostnaderna av tex ökad 
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kapacitet på vattennätet, särskilda uttag, underhåll av detsamma (gäller 

brandposten) samt i övrigt vad som kan vara en följd av den ändrade 

användningen. För att mäta det särskilda uttag som görs behöver en mätare 

anslutas som kan mäta uttaget. 

 

I samband med utbyggnation eller förändrad användning av ett område 

behöver hänsyn tas till behov av brandvatten vid planering av området. Detta 

sker lämpligen i samband med framtagande av detaljplan. Här krävs alltså att 

det sker ett samråd med berörda instanser i ett mycket tidigt skede av 

planeringen för att det skall kunna ges ett genomslag i planeringen. Detta 

samråd behöver ske när arbetet med detaljplanen inleds. 

 

Brandvatten som tas ur nätet kommer att användas som släckvatten i 

samband med insatsen. Det behöver också planeras hur släckvatten tas om 

hand, särskilt i närhet av annan känslig verksamhet eller natur. Detta är en 

fråga som bör tas hand om både i Räddningstjänstens handlingsplan och i 

detaljplanen.  

 

Hur ett sådant samråd genomförs behöver överenskommas mellan parterna 

och finnas i en rutinbeskrivning för undvikande av framtida frågeställningar. 

Vid ett sådant samråd är det också lämpligt att hantera frågan om antalet 

brandposter och deras placering. 

 

För att säkerställa att en brandpost är användbar vid en insats behöver en 

löpande samverkan med överförande av information från såväl 

Räddningstjänst, som Ronneby Miljö- och Teknik och Ronneby Kommun 

om VA-anläggningens drift, exvis vid problem av olika slag med leverans. 

 

Brandpost skall vara plomberad för att säkra att ingen obehörig varit vid 

brandposten. Räddningstjänsten skall efter att ha brutit plomberingen 

meddela Ronneby Miljö- och Teknik AB samt Ronneby kommun om vilken 

brandpost som använts så att ny plombering kan sättas. 

 

En lämplig organisation för detta behöver upprättas och vara nedskriven för 

undvikande av problem vid en insats. 

 

För såväl tillkommande som nya brandposter skall finnas tydliga 

beräkningar på vad tillförandet av en brandpost kostar. Det kan skilja sig 

avsevärt från punkt till punkt. 

      

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 
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1. Ge Ronneby Miljö- och Teknik i uppdrag att ansvara för, underhålla 

samt funktionskontrollera brandpostsystemet. Bolaget ansvarar för 

borttagning av de brandposter som inte används. 

2. Beslut på om brandposten skall vara kvar eller ej, tas av kommunen 

som svarar för kostnaden om det är fler än enstaka brandposter 

(2st/år). 

3. Beslut på om en brandpost skall tillkomma i befintligt nät tas av 

kommunen som svarar för kostnaden för detta, inklusive ev 

uppdimensionering. 

4. Beslut på om en brandpost skall anläggas i ett nytt nät tas av 

kommunen som svarar för kostnaden för detta, inklusive ev 

uppdimensionering. 

5. Skall en vattenledning bytas och måste dimensioneras upp för att 

kunna klara brandvattenförsörjning, skall kommunen först besluta om 

bevarandet av brandposten samt svara kommunen för kostnaden om 

den skall finnas kvar. 

      

Arbetsutskottets beslut 2023-09-11 

Kommunstyrelsens arbetsutskott bordlägger ärendet. 

 

Deltar i debatten 

Ola Robertsson (S), Roger Fredriksson (M) och Malin Månsson (S). 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att: 

1. Ge Ronneby Miljö- och Teknik i uppdrag att ansvara för, underhålla 

samt funktionskontrollera brandpostsystemet. Bolaget ansvarar för 

borttagning av de brandposter som inte används. 

2. Beslut på om brandposten skall vara kvar eller ej, tas av kommunen 

som svarar för kostnaden om det är fler än enstaka brandposter 

(2st/år). 

3. Beslut på om en brandpost skall tillkomma i befintligt nät tas av 

kommunen som svarar för kostnaden för detta, inklusive ev 

uppdimensionering. 
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4. Beslut på om en brandpost skall anläggas i ett nytt nät tas av 

kommunen som svarar för kostnaden för detta, inklusive ev 

uppdimensionering. 

5. Skall en vattenledning bytas och måste dimensioneras upp för att 

kunna klara brandvattenförsörjning, skall kommunen först besluta om 

bevarandet av brandposten samt svara kommunen för kostnaden om 

den skall finnas kvar. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 353 Dnr 2023-000476 210 

Upphävande av gestaltningsprogram 

 

Sammanfattning  

Ett gestaltningsprogram för Ronneby stadskärna antogs av 

kommunfullmäktige 2012. Faktorer som att t.ex. stolpar som ska användas 

enligt programmet ej går att få tag på påverkar behov av förändring. 

Möjligheten att ha uteservering 16/10 till 14/4 är begränsad genom 

programmet.      

Deltar i debatten 

Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S), Peter Bowin (V), Nicolas 

Westrup (SD), Malin Månsson (S) och Anna Ekberg (KD). 

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar att nuvarande gestaltningsprogram upphävs. 

Ola Robertsson (S) yrkar att inför behandling av ärendet på 

kommunstyrelsen kompletteras ärendet med yttrande från stadsarkitekt.       

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framförda 

yrkanden och finner att arbetsutskottet bifaller desamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott beslutar att  

- ärendet inför behandling på kommunstyrelsen kompletteras med 

yttrande från stadsarkitekt 

- föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att upphäva 

gestaltningsprogrammet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 

Stadsarkitekt Helena Revelj 
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§ 354 Dnr 2022-000467 192 

Besvarande av motion från Willy Persson (KD) 
angående utbyggnad av parkeringsyta och anläggning 
av övernattningsstugor vid Ekenäs bad och camping 

Exploateringsingenjör Sandra Danielsson lämnar följande beslutsförslag: 

Sammanfattning  

I motionen beskrivs enligt nedan:  

”Motion ang utbyggnad av parkeringsyta och anläggning av 

övernattningsstugor vid Ekenäs bad och camping. 

 

Ekenäs camping och bad är en mycket attraktiv och omtyckt plats att besöka, 

både för campinggäster och badgäster. Även för andra människor är platsen 

attraktiv. Campingen har utvecklats mycket bra sedan Reddens IF öppnade 

upp kiosken år 1983, och senare badplatsen, som rustades upp, och 

simskolan, som kom tillbaka. Tidigare hade campingytan bara plats för 

säsongsplatser. Idag är det helt annat sedan den senaste ombyggnaden, då 

stora förbättringar har skett, bland annat med en större parkeringsyta och 

ställplatser för bl.a. husbilar. Parkeringsytan borde dock ha varit större, 

eftersom den ofta är fullbelagd under varma sommardagar. Det är möjligt att 

utöka parkeringsytan österut.  

 

I den visionsskiss som togs fram 2016 skulle det finnas sju 

övernattningsstugor på campingen, men tyvärr har det hittills bara blivit en. 

Vi måste skapa fler övernattningsmöjligheter för våra turister. Detta gynnar 

också sommarrestaurangerna i området.  

Med hänvisning till ovanstående föreslår jag:  

- att parkeringsplatsen byggs ut - att det skapas fler övernattningsstugor.  

Bedömning 

Yttrande från Fritid: 

 Ronneby handbollsklubb har ett arrende/nyttjanderättsavtal för 

Ekenäs camping som sträcker sig fram till 2027-09-30. Till detta 

avtal finns en utvecklingsplan som bland annat anger att Ronneby 

HK ska uppföra totalt 7 stycken stugor. Ronneby HK har uppfört 1 

stuga. 
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 Fritid anser att parkeringen är tillräckligt stor i nuläget och har inte 

fått in några synpunkter från varken allmänheten eller från Ronneby 

HK att parkeringen skulle vara otillräcklig. 

 

Ronneby HK har varslat Ronneby kommun att de har en stor utmaning i att 

driva Ekenäs camping och Ronneby kommun har, på föreningens inrådan, 

 även börjat diskutera/leta efter andra intressenter som skulle kunna driva 

campingen.      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen besluta 

föreslå kommunfullmäktige att med ovan text anse motionen besvarad. 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta föreslå 

kommunfullmäktige att med ovan text anse motionen besvarad. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 355 Dnr 2023-000194 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG asfaltera 
Ronneby stad 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-08-29 § 191: 

Förslagsställaren skriver följande: Nu får de vara slut med dessa dåliga vägar 

genom stan. Det är nu sättningar överallt där det är gatsten o bilarna skrapas 

sönder. Trots att vi i familjen äger helt normala bilar så går de knappt att 

köra igenom stan utan att de skrapar i undertill! Så sluta envisas med att ha 

kvar gatstenarna o asfaltera istället. Ronneby har nog just nu dom absolut 

sämsta vägarna i Sverige. Vi betalar skatt i kommunen o nu kräver jag att 

dessa stenar tas bort och asfalteras istället. Kan inte vara billigt att lägga om 

dom stenarna? Så gör nu om o gör rätt. För jag antar att ni inte betalar ev 

reparationer av våra bilar för att dom körs sönder i stan?      

Bedömning 

Att ha gatsten är inte ovanligt i en stadskärna och mycket vanligt i äldre 

städer. Ronneby är en gammal stad och det finns historiska skäl till att ha 

kvar gatsten i stadskärnan. Ronneby har varit stad sedan tidig medeltid, och 

är Blekinges äldsta. Huggen gatsten har använts i drygt 150 år. Den är 

betydligt jämnare än de kullerstenar som de har ersatt. Det är dock svårt att 

få till ett helt jämnt underlag även vid nyanläggning av gatsten – där ger 

asfalt ett betydligt jämnare underlag men risken för sättningar finns delvis 

fortfarande. Alternativa material finns men till ett dyrare pris. Teknik-, 

Fritid- och Kulturförvaltningen har inte sett att det kommer in 

skadeanmälningar som kan kopplas till att ha kört på gatsten i centrum. 

 Gator i stadscentrum ska ha låga hastigheter. Upphöjningarna som finns är 

till för att dämpa hastigheten på gatorna. Farthinder är en säkerhetsfråga. 

Bilarna delar stadsmiljön med gående och cyklister.  

 

Remissyttrande är inhämtat från Stadsarkitekten:  

Stadsarkitekten håller med förslagsställaren att sättningar är ett problem på 

vissa ställen i centrum, men ser inte att en asfaltering av hela centrum är rätt 

väg att gå. Det utifrån bl.a. följande punkter:  

 Förutom traditionell sättning av gatsten i sand finns möjligheter att 

förstärka underarbetet för sådana gator där dessa trafikeras av stora 
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mängder fordon eller att det ofta förekommer tunga fordon i 

trafiksammansättningen. T.ex. finns på marknaden konstruktioner där 

natursten och armering gjuts samman av betong i moduler som sedan 

sätts på plats. Frekventa sättningar och spårbildning undviks och 

monteringen är mindre tidskrävande än att lägga gatsten. Dessa 

lösningar fungerar även vid farthinder, vilket är där de flesta 

problemen med sättningar uppkommer pga. krafterna som bildas 

nedåt när rampen lutar uppåt.  

 Stenläggning är en viktig del av ett stadscentras karaktär. Det både i 

koppling till miljön som sådan och det stadsliv som pågår i staden. 

Känslan av den mysiga småstaden som vårt centrum har förstärks och 

underbyggs av materialet som också tydligt signalerar att man närmar 

sig/befinner sig i ett centrum. Det saktar ned trafiken till fördel och 

säkerhet för gående och cyklister som tar del av stadens platser och 

utbud. En tydlig stadskaraktär inbjuder till fler rörelser i staden, 

handel och turism. Utöver det stärker stenläggningen vår stads 

historiska dimension och visar på en stolthet för att vår stad länge 

funnits på samma plats.  

 Ronneby kommun har tillsammans med fastighetsägare och företag 

inom handel och service i staden ett pågående arbete kring 

centrumutveckling i projektet Tillsammans för Ronneby, BID - 

Tillsammans för Ronneby - ronneby.se. En del i det arbetet är 

framtagandet av en stadsrums- och mobilitetsstrategi som pågår 

under 2023. Strategin ska ge en samordnad analys av stadsrum och 

mobilitet och resultera i en långsiktig strategi för stadens publika 

rum. Strategierna som tas fram kommer utgöra grunden för en 

handlingsplan för det fortsatta arbetet med stadskärnans utveckling. 

Inga större ombyggnationer/vägval bör göras innan strategin är 

färdig.  

 Kommunfullmäktige antog 2012-09-27 § 272 Gestaltningsprogram 

för Ronneby stadskärna som anger vilka riktlinjer och krav som ska 

uppnås för den offentliga miljön i centrala Ronneby stad. 

Gestaltningsprogrammet behandlar markbeläggningen i ett specifikt 

kapitel och anger inledningsvis: ”Markbeläggningen är stadens golv 

och spelar en stor roll för upplevelsen av stadsmiljön genom att binda 

samman platser och skapa karaktär. Det är därför viktigt att vara 

varsam vid arbete med den befintliga beläggningen samt vid 

förnyelse.” Vidare står: ”I Ronneby centrum skall främst natursten 

som stor- och smågatsten, granithällar, kullersten samt granitkantsten 

användas.” (båda citaten är från Gestaltningsprogram för Ronneby 

stadskärna sid. 17.) Gestaltningsprogrammets syfte har formulerats 

enlig nedan: ”Stadens tak, väggar och golv ramar in de aktiviteter 
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som utspelas i utemiljön. Hur detta stadsrum är utformat och 

möblerat bidrar i hög grad till stadens samlade uttryck och det intryck 

besökare får. Syftet med programmet är att skapa en bättre stadsmiljö 

som ska leda till att invånarna får ett ökat intresse att vistas i centrum 

och talar väl om staden. Det ska även leda till ett ökat intresse att 

besöka och komma ihåg staden som turist. En vacker stadskärna 

stärker varumärket Ronneby, ger ökad handel och höjer värdet på 

fastigheterna i stadskärnan.” (Gestaltningsprogram för Ronneby 

stadskärna sid. 2.)  

 De senaste åren har många arbeten gjorts under mark i centrum, t.ex. 

i samband med att fiber lagts ned. När gatorna frekvent grävs upp blir 

risken för sättningar större. Det eftersom det är svårt och även 

tidskrävande att vid igenläggning få underliggande bärlager att bli 

bra. Förhoppningsvis kommer vi se en längre frekvens mellan 

arbeten under mark nu när fibern är på plats mm. Förutom att prova 

lösningar såsom betonggrundläggningen som nämns ovan kan 

samordning av grävarbeten olika aktörer emellan, nedläggning av rör 

som framtida ledningar kan dras igenom istället för att man då 

behöver gräva upp gatan igen samt att man inte stressar vid 

reparationer bidra till en förbättring. Man ska också komma ihåg att 

asfalt i regel behöver läggas om var 5:e år, medan stenläggning gjort 

på rätt sätt håller mycket längre.  

Ett liknande ärende har behandlats tidigare efter en motion om asfaltering 

från 2018. MBN yttrande sig och KF avslog sedermera motionen.  

Förslag till beslut  

Teknik-, Fritid- och Kulturnämnden beslutar föreslå Kommunstyrelsens 

arbetsutskott föreslå Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta 

med ovanstående text anse medborgarförslaget besvarat.     

Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2023-08-29 

Teknik-, Fritid- och Kulturnämnden beslutar föreslå Kommunstyrelsens 

arbetsutskott föreslå Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta 

med ovanstående text anse medborgarförslaget besvarat.       

Deltar i debatten 

Roger Gardell (L), Ola Robertsson (S), Roger Fredriksson (M), Peter Bowin 

(V) och Anna Ekberg (KD). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar att motionen återremitteras i och 

med att det nu finns förslag på att upphäva det gestaltningsprogram som det 

delvis hänvisas till i svaret.     
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Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkade 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterar medborgarförslaget. 

________________ 

Exp: 

Helena Revelj, stadsarkitekt 

 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

34(41) 
2023-09-25  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 356 Dnr 2023-000297 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG Hundrastplats i 
Bräkne-Hoby 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-08-29 § 195: 

Förslagsställaren anför: ”jag besökte igår en agilitybana kombinerat med 

hundrastplats i Karlskrona. Ett mycket trevligt ställe. där fanns hinder för 

hundarna, det var inhägnat och där fanns några bänkar att sitta och dricka sitt 

kaffe på. Vi var många som var där, hundarna fick springa och leka och lära 

känna varandra. Den geografiska platsen kan jag tycka kan vara bredvid 

aktivitetsparken i Bräkne-Hoby. Utrymme finns ju där och det behöver inte 

vara någon dyr historia. Där finns möjlighet för barnen att leka på lekplatsen 

eller vara på aktivitetsparken, man kan grilla och samtidigt kan hundarna få 

leka. en win win situation.      

Bedömning 

Gatu/Parkenhetens bedömning är att Bräkne-Hoby är ingen större tätort och 

har många bra strövområden och mycket naturmark nära inpå alla 

bostadsområden där rastning av hundar kan ske. 

Förslag till beslut  

Teknik –, Fritid och Kulturförvaltningen föreslår Teknik. – Fritid och 

Kulturnämnden att förslå Kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 

Kommunstyrelsen att förslå Kommunfullmäktige att avslå förslaget.  

     

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslut 2023-08-29 

Teknik-, fritid och kulturnämnden beslutar att förslå Kommunstyrelsens 

arbetsutskott att föreslå Kommunstyrelsen att förslå Kommunfullmäktige att 

avslå förslaget.  

     

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är teknik-, fritid- och kulturnämndens. Ordförande ställer 

proposition på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att förslå 

kommunfullmäktige att avslå förslaget. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 357 Dnr 2023-000300 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG Hundrastgård 
på Rydenskan 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-08-29 § 194: 

Förslagsställaren anför: Skulle inte vara helt fel om vi på Rydenskan fick en 

hundgård, det skulle passa bra vid lekparken eller något annat av alla de fält 

som finns här.       

Bedömning 

Gatu/Parkenhetens bedömning är att Rydenskan ligger bra i utkanten av 

Ronneby med många bra strövområden och mycket naturmark nära inpå 

området där rastning av hundar kan ske.  

Förslag till beslut  

Teknik-, Fritid och Kulturförvaltningen föreslår Teknik-, Fritid och 

Kulturnämnden att föreslå Kommunstyrelsens arbetsutskott att föreslå 

Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige att avslå förslaget.      

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslut 2023-08-29 

Teknik -, fritid och kulturnämnden beslutar att föreslå Kommunstyrelsens 

arbetsutskott att föreslå Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige 

att avslå förslaget.      

Deltar i debatten 

Malin Månsson (S), Anna Ekberg (KD) och Peter Bowin (V). 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är teknik-, fritid- och kulturnämndens. Ordförande ställer 

proposition på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att avslå förslaget. 

________________ 

Exp: Kommunstyrelsen 
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§ 358 Dnr 2023-000318 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG 
Trädgårdsprojekt i Brunnspark/skog 

 

Sammanfattning  

I ett medborgarförslag föreslås: ”Avsätta områden i Brunnsparken eller 

brunnsskogen för att öka kunskap/ intresse för odling och plantering för 

kommunens invånare samt möjlighet till grön rehabilitering. Dessa ytor kan 

skapa möjlighet för medborgare att träffas för att öka kunskap om odling/ 

plantering och göra Brunnsparken/ brunnsskogen samt göra parken till en del 

av en lärande miljö samt öka nyttjande graden för att träffas genom ex. 

Integration, öka barns intresse för odling m.m. liknande exempel från 

Bräkne-Hobys vackra Svenmanska trädgården där trädgårdsförening har 

trädgårdsprojekt. På liknande sätt skulle en mindre yta kunna öka möjlighet i 

Ronnebys vackra miljöer ”  

Bedömning 

Medborgarförslaget har varit på remiss till nämnden för arbete och välfärd 

samt teknik-, fritid- och kulturnämnden. Båda föreslår att 

medborgarförslaget avslås. 

Nämnden för arbete och välfärd skriver att Brunnsparken/skogens 

utformning och närhet är mycket inbjudande och tillgänglig redan idag. 

Parken har stora grönytor för umgängen och möten mellan människor. Vad 

som är tillåtet gällande odlingar/planteringar har förvaltningen ingen 

kunskap om utan överlåter till gata/parkenheten att svara på. 

Brunnsparken/skogen ligger utanför Arbete och välfärds ansvarområde. 

Av teknik-, fritid- och kulturnämndens protokoll framgår att Gatu/Park 

enheten gör bedömningen att nuvarande Doft/Örtträdgård uppfyller stora 

delar av förslaget. I projektet ” Brunnsparkens framtida utveckling ” finns 

även ny tematrädgård projekterad för framtida utveckling. Brunnskogen och 

Brunnsparken ligger inom både Länsstyrelsen och Ronneby kommuns 

reservatbestämmelser samt skötselplaner och dessa tillåter inte att 

allmänheten gör ”egna planteringar” i reservaten. 

 

Det finns och har funnits flera projekt och forskningsprojekt inom områdena 

stadsodling, integration och odling, odling för trygghet och hållbarhet etc. 

Det pågår och har bedrivits forskning inom området från bl.a. Sveriges 

lantbruksuniversitet, Mittuniversitetet och Linköpings universitet. Slutsatser 
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från projekt och forskning är bl.a. att odling som koncept är ett bra och 

fungerande verktyg för att skapa trygghet, tillhörighet och socialt nätverk. 

S.k. stadsodling kan också ha betydelse ur beredskapssynpunkt. 

För att odlingsprojekt med inriktning på integration ska vara framgångsrika 

verkar en förutsättning vara att det är en del i en strukturerad verksamhet.  

Trädgårdsprojekt av det slag som föreslås i medborgarförslaget kräver utöver 

att kommunen upplåter mark även ett engagemang från kommunen och/eller 

en förening och innebär en kostnad. 

Den plats som föreslås i medborgarförslaget, Brunnsparken eller 

Brunnsskogen, är dessutom p.g.a. att området omfattas av kultur- och 

naturreservatsregler mindre lämpliga för projekt av detta slag.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget.  

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att avslå medborgarförslaget. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

39(41) 
2023-09-25  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 359 Dnr 2023-000003 101 

Delegationsbeslut 2023 

 

Sammanfattning  

Följande delegationsbeslut återrapporteras:  

1. Ordförandebeslut 2023-09-29. Kommunen avstår från att yttra sig 

över Promemoria En översyn av vissa frågor om offentliga biträden 

2. Delegationsbeslut personalfrågor kanslienheten, augusti 2023 

      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

återrapporterande delegationsbeslut till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 360 Dnr 2023-000004 101 

Kurser och konferenser 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott lämnar inkomna kurser och konferenser utan 

åtgärd. 

________________ 
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§ 361 Dnr 2023-000005 101 

Delgivningsärenden 2023 

 

Sammanfattning  

Följande delgivningsärenden rapporteras: 

- Belganets samhällsförening, dammanläggning i Belganet 

- Ronny Stark, fråga om närvaro under nämndsammanträde 

- Revisionen, Granskning av avvikelsehantering inom hemtjänst och 

särskilt boende 

      

Deltar i debatten 

Ola Robertsson (S). 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärendena till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 

 


